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Groningen, 30 januari 2023 
 
Onderwerp:  Overzicht stikstof-/natuurvergunningen in Groningen 
 
 
Geacht College, 
 
De NOS heeft dd. 30 januari 2023 twee artikelen gepubliceerd. Het eerste artikel  “Provincies weten van 
duizenden veehouders niet of ze juiste stikstofvergunning hebben”1 is naar aanleiding dat onderzoek is 
gebleken dat provincies in veel gevallen geen overzicht hebben van stikstof-/natuurvergunningen van 
veehouders en andere bedrijven. Bovendien blijkt dat provincies niet weten of de bedrijven de juiste 
vergunning hebben waardoor grote kans is dat een deel meer stikstof uitstoot dan waar ze toestemming voor 
hebben. Het tweede artikel “Verkoop 'verborgen' vergunningen kan stikstofuitstoot stevig opjagen.”2 
 
D66 Groningen maakt zich zorgen over het niet bekend zijn van alle stikstof/natuurvergunningen in Groningen 
en het gemiste overzicht van de problematiek rond stikstofgevoelige Natura2000 en andere natuurgebieden. 
Naar aanleiding van het artikel van NOS stellen we de volgende vragen: 
 
Daarom hebben wij de volgende vragen: 
 

1. Is het College van Gedeputeerde Staten benaderd door de NOS over dit onderzoek? Zou het College 
in het geval dat NOS Groningen heeft benaderd haar bevindingen ook met  Provinciale Staten willen 
delen? 

2. Herkent het college het beeld dat van duizenden veehouderijen (en mogelijk andere bedrijven) niet 
duidelijk is of ze de juiste stikstofvergunningen hebben? 

3. Heeft het college een beeld van hoe dat in de provincie Groningen is? Is er voldoende ambtelijke 
capaciteit om te inventarissen en te handhaven op stikstofvergunningen? 

4. Zijn er bedrijven in onze provincie die meer stikstof uitstoten dan vergund is? Zo ja, hoeveel? Indien u 
deze cijfers niet heeft, kunt u dit dan zo snel mogelijk onderzoeken en in kaart brengen? 

5. Een aantal bestuurders zou in reactie op het onderzoek hebben aangegeven de bedrijfsactiviteiten  
niet te willen stoppen maar te willen legaliseren. Ziet het College van Gedeputeerde Staten legaliseren 
als oplossing? 

6. De verkoop van vergunningen, met name die van reeds gestopte (landbouw)bedrijven, kunnen er 
voor zorgen dat de feitelijk uitstoot van stikstof toeneemt. Deelt het College van Gedeputeerde Staten 
onze mening. En deelt het ook onze zorgen. Tenslotte op wijze wil het College dit voorkomen? 

 
 

 
1 https://nos.nl/artikel/2461801-provincies-weten-van-duizenden-veehouders-niet-of-ze-juiste-stikstofvergunning-hebben  
2 https://nos.nl/artikel/2461845-verkoop-verborgen-vergunningen-kan-stikstofuitstoot-stevig-opjagen  



We kijken uit naar uw beantwoording van deze vragen. 
 
Met hartelijke groet, 
 
Namens de Statenfractie van D66 Provincie Groningen, 
 
 
 
Jurgen Elshof 
 




